

Title (en)

COUPLING DEVICE.

Title (de)

KOPPLUNGSVORRICHTUNG.

Title (fr)

DISPOSITIF DE COUPLAGE.

Publication

**EP 0617800 A1 19941005 (DE)**

Application

**EP 92923214 A 19921113**

Priority

- DE 4142856 A 19911220
- DE 9200965 W 19921113

Abstract (en)

[origin: DE4142856C1] The coupling device has a transmitting or receiving device (1) to which one end of an optical waveguide (16) can be optically coupled via a lens (12) in a holder (4). The holder (4) is made of strip material and comprises a through hole (6) in which the lens is force fitted. The fit of the lens (12) and the thickness (19) of the holder (4) are selected to give the optimum focussing distances (20, 21) between the lens (12) and the end (15) of the waveguide (16) and the transmitting or receiving device (1). The transmitting or receiving device (1) is secured to the holder (4) via the through-hole (6) aperture away from the waveguide.

Abstract (fr)

Le dispositif d'accouplement comporte un dispositif d'émission ou de réception (1) auquel l'extrémité (15) d'un guide d'ondes (16) optique peut être couplée de manière optique, par le biais d'une lentille (12) maintenue par un support (4). Ce support (4) est réalisé dans un matériau se présentant sous la forme d'un ruban et est pourvu d'un trou traversant (6) dans lequel la lentille (12) est maintenue avec un ajustement serré. L'ajustement de la lentille (12) et l'épaisseur de support (4) sont choisis de façon à avoir des espaces optimaux (20, 21), en ce qui concerne la focalisation, de la lentille (12) par rapport à l'extrémité (15) du guide d'ondes (16) et au dispositif d'émission ou de réception (1). Le dispositif d'émission ou de réception (1) est fixé sur le support (4) par l'intermédiaire de l'ouverture du trou traversant (6) éloignée du guide d'ondes.

IPC 1-7

**G02B 6/42; G02B 6/32; G02B 7/02**

IPC 8 full level

**G02B 6/42** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G02B 6/4204** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 9313443A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB NL SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 4142856 C1 19930318; EP 0617800 A1 19941005; WO 9313443 A1 19930708**

DOCDB simple family (application)

**DE 4142856 A 19911220; DE 9200965 W 19921113; EP 92923214 A 19921113**